
Nýggjur sáttmáli:  

Rættarverkið í Føroyum verður styrkt 

22. novembur 2023 

Stjórnin og politisku flokkarnir á Fólkatingi hava í dag gjørt nýggjan fleiriára sáttmála 

fyri fíggjarætlanina hjá dómstólunum fyri 2024-2027. Í hesum sambandi hava fundir 

verið millum Peter Hummelgaard, løgmálaráðharra, Bjarna Kárason Petersen, 

landsstýrismann í lógarmálum, Sjúrð Skaale, fólkatingsmann, og Annu Falkenberg, 

fólkatingskvinnu, um stuðul til Føroya Rætt. Við hesum sáttmála verður eitt fleiriára 

átak sett í verk um at handfara avbjóðingarnar hjá Føroya Rætti. 

Peter Hummelgaard, løgmálaráðharri, er saman við øllum flokkunum í Fólkatinginum vorðin 

samdur um ein nýggjan fleiriára sáttmála fyri fíggjarætlanina hjá dómstólunum fyri 2024-

2027. Við hesum sáttmála verður m.a. lagt upp fyri eini røð av átøkum viðvíkjandi Føroya 

Rætt, sum m.a. skulu stuðla einum fleiriára átaki um at handfara avbjóðingar hjá rættinum, 

m.a. viðvíkjandi  KT-stuðli. Við hesum nýggja sáttmála fær Føroya Rættur eina fíggjarliga 

veiting upp á til samans 8,7 mió. kr. hetta tíðarskeiðið.  

Við sáttmálanum verður tryggjað bráðfeingis KT-stuðul til revsi- og skiftismál, og 

samstundis verður ein tøknilig greining av møguleikunum fyri framtíðarbetraðum KT-stuðli 

til ávís málsviðurskifti hjá Føroya Rætti sett í verk. Tað verður sostatt áðrenn árslok 2025 

gjørt eitt uppskot um tørvin og møguleikarnar fyri framtíðar KT-stuðli til revsi- og 

skiftisøkið, ið svarar til stuðulin til dómstólarnar í Danmark, umframt íverksetan av 

"minretssag.dk" í Føroya Rætti. Pengarnir til hesa íverksetan og menning skulu í 

sáttmálaskeiðinum verða raðfestir í øllum sáttmálabúskapinum. Uppskotið fer síðan at mynda 

grundarlagið fyri framhaldandi gongdini við at javnseta KT-stuðulin í Føroya Rætti, so tað er 

í samsvari við tænastustigið hjá dómstólunum í Danmark.  

Við hesum nýggja fleiriára sáttmálanum verður eisini settur peningur av til eyka starvsfólk 

við atliti at fremja møguleikarnar fyri áhaldandi hópfyribyrging. Løgmálaráðið og landsstýrið 

fara eisini saman at meta um, hvørt rættargongdin, ið verður framd í Danmark, skulu gerast 

einfaldari, grundaðar á tilmæli frá Rørdam-nevndini og Retsplejerådet, eisini eru viðkomandi 

at seta í verk í Føroyum. 

Løgmálaráðharri Peter Hummelgaard sigur: 

- Eg eri sera fegin um, at vit við hesum fleiriára sáttmála m.a. taka stig til at menna Føroya 

Rætt. Tað er umráðandi hjá mær, at eingin ójavnvág verður í dómstólunum, og at virkað 

verður fyri, at Føroya Rættur fylgir aðalkrøvinum hjá dómstólunum í Danmark, so borgarar 

og fyritøkur í Føroyum fáa sama tænastustig í sínum rætti sum hjá donskum dómstólum. Eg 

hávirði teir uppbyggiligu fundirnar, sum eg havi havt við mínar føroysku starvsfelagar um, 

hvussu vit best møguliga taka hond um avbjóðingarnar, sum Føroya Rættur skal handfara tey 

næstu árini. 

Bjarni Kárason Petersen, landsstýrismaður í lógarmálum, sigur:  



- Eg eri rættiliga nøgdur við, at tey, ið sáttmálin fevnir um, hava avrátt at savna seg um at 

styrkja og framtíðartryggja Føroya Rætt. Ein av avbjóðingunum hjá rættinum hevur verið 

framtíðar KT-stuðulin, sum er ein fortreyt fyri, at vit í Føroyum kunnu halda fram við at 

avmarka viðgerðartíðina Ein virkisførur og tíðarhóskandi KT-stuðul hevur tí stóran 

rættartrygdarligan týdning. Tí gleði eg meg eisini til, at so skjótt arbeiðið við at kanna tørvin 

og møguleikarnar er liðugt, verður sett tíð og ressursir av til at menna tær neyðugu 

loysnirnar. 

Sjúrður Skaale sigur:  

- Eg eri fegin um tilgongdina í rættarbúskapinum, har sátt og semja, vilji og konstruktivur 

dialogur hava verið millum allar partar. Eg vænti sjálvsagt, at sáttmálin fer at hava við sær, 

at Føroya Rætti verður tryggjað sama stig sum aðrir dómstólar í ríkinum – eisini tá tað snýr 

seg um KT-stuðul. Men tað týdningarmesta hjá mær við tilgongdini er, at Føroya landsstýri 

og føroyski ráðharrin á økinum eru nøgd við sáttmálan. 

Anna Falkenberg sigur:  

- Hjá mær og Sambandsflokkinum hevur tað hægstu raðfesting, at Føroya Rættur verður 

fullkomiliga javnsettur við dómstólarnar í Danmark. Við hesum sáttmála eru vit eitt stig 

nærri javnseting í Ríkisfelagsskapinum á rættarøkinum. Tað er eisini serstakliga umráðandi, 

at landsstýrið hevur avrátt at játta ynskinum um at seta eyka pening av til starvsfólk í Føroya 

Rætti. Hetta fer avgjørt at gagna møguleikanum fyri styttri viðgerðartíð. 

Lesið allan sáttmálatekstin her.  

Lesið viðfesti um átøk viðvíkjandi Norðuratlantshavi her.  

 

https://www.justitsministeriet.dk/wp-content/uploads/2023/11/Aftale-om-domstolenes-oekonomi-2024-2027.pdf
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